
OBISK V DELOVNI BRIGADI

Spodrsljaji, ki se ne smejo
ponoviti

V soboto, 18. junija, smo člani občinske konference ZSMS Ljub-
Ijana Center oblskali naše brigadirje MDB Majda Vrhovnik-Lojzka,
kl je 6. junija odšla na MDA »Vukovar 83«.

Mesto Vukovar teži na meji Srema in Slavonije, kjer se iz nepregle-
dne ravnice pričenjajo vzdigovati obronki Fruške gore. Naselje »II.
kongres KPJ«, kjer bodo do 5. julija, kolikor traja prva izmena,
prebivali brigadirji, je kot otok sredi polj koruze, pšenice, repe in
soje, sredi sadovnjakov in vinogradov. Delo brigadirjev \z sedmih
birgad je čisto poljedelske narave.

Prvi vtis o naselju, ki so ga potrdili tudi nekateri brigadirji, ni bil
najboljši. Brigadirji so še vedno brez tople vode, ker dela okoli
solarnih kolektorjev še niso končana, čeprav bi jih morali skleniti že
1. junija. Veliko je še čisto mladih brigadirjev, ki so letos prvič na
akciji. Pravijo, da so prvič in zadnjič. Čemu je potrebno, da sezaradi
nekaterih organizacijskih slabosti rušijo predstave in pripovedovanja
starih akcijašev? Zakaj se razblinja trud, ki ga vlaga OK ZSMS v to, da
danes, ko je mladinsko prostovoljno delo v Sloveniji v krizi, ko nam
komaj uspe dobiti zadostno število brigadirjev?

V naselju je sedem brigad: MDB Tito-K. Kamenica, MDB Nama-
Zagreb, MDB Ratko Mitrovič-Savski venac iz Beograda, MDB Mak-
sim Kojundjič-Konjic, MDB 27. juli-D. Lapac, MDB Bratstvo jedin-
stvo-Ulcinj in MDB Majda Vrhovnik-Lojzka iz Ljubljane Center. Samo
tri brigade so popolne.

Tudi naša brigada je odšla iz Ljubljane popolna in je štela 48
brigadirjev iz Slovenije, Makedonije in Pucareva. Danes pa je nepo-
polna, kajti zaradi nediscipline in kršenja pravil pa tudi zaradi neke
lažne »solidamosti« do mladincev je zbor brigadirjev izključil 11
brigadirjev. Zdaj, ko je brigada »očiščena«, kot pravijo sami, je
vzdušje dobro. Vsi si prizadevajo doseči čim boljše rezultate tako pri
delu kot v interesnih dejavnostih. In kar je najvažneje, zdaj sosložni
in zato močni.

Težave, ki so jih imeli, so izkušnje več za mlade. Morale pa bi biti
tudi izkušnje več za organizatorja MDB, to je OK ZSMS Ljubljana
Center. Vse prevečkrat smo poslali na akcijo brigado, ki smo jo
izpolnili v zadnjem trenutku z »brigadirji«, ki smo jih pobrali tako
rekoč na cesti. OK ZSMS letos ni imela take sreče s »popolnjeva-
njem« kot prejšnja leta. Tudi v drugih republikah, kjer za mladinsko
prostovoljno delo še vedno vlada zanimanje, pošiljajo na akcije
nepopolne brigade, zato pa so te temeljito pripravljene.

Komandant MDB Majda Vrhovnik-Lojzka Bojan Lepičnik je pove-
dal, da je bilo sicer za to akcijo pripravljenih veliko dobrih in aktivnih
mladincev. Zaradi težav in predvsem nerazumevanja vloge mladin-
skega prostovoljnega dela v OZD in šolah pa se akcije niso mogli -
ali še bolje - niso smeli udeležiti. Poprečna starost brigadirjev je
okoli 19 let, kar je dokaj dobra starost, od tega je približno 40
odstotkov dijakov in 60 odstotkov delavcev. Rezultati ob zaključku I.
dekade so klub težavam dobri. Brigada je bila proglašena za dvakrat
udarno.

Po pogovoru z brigadirji in po slovesnem zaključku I. dekade smo
se pogovarjali še s komandantom MDA Vukovar 83 Zeljkirjem Peri-
čem in starim »akcijašem« Žarkom Pavletičem. Izrekla ste precej
kritik organizatorju Ijubljanske brigade in poudarila, da bi bilo treba
vložiti še več dela v pripravo brigade. •

Obisk v brigadi nam je koristil, nas razočaral in nas obenem
razveselil. Razočaralo nas je neurejeno naselje, odnos vodstva ak-
cije, ki je čisto »funkcionarsko«, neko, če temu lahko tako rečemo,
»hladno vzdušje«. Pogrešali smo sproščenost, mladost, zavest bri-
gadirjev, daso koristni in potrebni. Očitno je, daOKZSMSLjubljana
Center ni vedela, na kakšno akcijo pošilja svojo brigado.

Veseli pa smo bili, ko so nam mnogi v isti sapi zatrjevali, da bodo
še šli na MDA, da je letošnja le spodrsljaj in grenka izkušnja tistih/ki
so bili naakcijopripravljeni.Takosejepotrdilapot, kismojozačrtali
in upamo, da smo skrenili zadnjič. Mirjam Belkov


